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Om projektet

• Möjliggöra ökad forskningsaktivitet och möta det ökade uppdraget inom utbildning på grund-
och avancerad nivå

• Stärka möjligheten till tvärvetenskaplig samverkan och interaktion – både inom campus och 
med andra intressenter

• Om- och tillbyggnad ska planeras utifrån målbilden ”A coherent campus” 

• Lokalerna ska anpassas till universitetets personalutveckling och stödja nya arbetssätt

• Förnyelse av lär- och labbmiljöer ska leda till mer ändamålsenliga och moderna lokaler

• Lokalerna ska spegla SLU:s fokus på hållbar utveckling i alla avseenden



Det här är Västra Noden:
• Vegetum
• Horticum
• Articum
• Navet
• nya Biotronen

Dessutom två växthus som ses 
över i ett separat projekt.



Verksamheter idag
• Biosystem och teknik 
• Växtskyddsbiologi 
• Växtförädling 

• Sydsvensk skogsvetenskap: hyr 
labblokaler i Horticum

• Landskapsarkitektur, planering och 
förvaltning: hyr labblokaler i 
Vegetum

Två institutioner flyttar all sin 
verksamhet till Västra noden:
• Sydsvensk skogsvetenskap 
• Människa och samhälle

Tillkommande verksamhet



Om- och 
tillbyggnad

Västra Noden föreslås byggas om och till så 
att verksamheterna får plats. 

En eventuell ny byggnad bör placeras så att 
avståndet mellan Vegetum och Horticum
kortas.



2023 2024 2025 2026 2027 2028

• Fördjupad förstudie

• Upphandling av 
arkitekt för Västra 
Noden (Akademiska 
hus)

• Tågstopp klart i 
december

• Förstudie tidigt 
skede/volymstudie

Om- och tillbyggnad pågår under 2026-2028

• Inflytt i nya 
verksamhets-
lokaler

• Beslut fattas om 
genomförande av 
om- och tillbyggnad

• Projektering/
planering inför om-
och tillbyggnad

Översiktlig tidplan för projektet



Arkitektens uppdrag
1. Hur gestaltas mötet med Västra Noden för en besökare som kommer med tåget? 
2. Hur kan lokalprogrammet bäst inplaceras när de nuvarande tre institutionerna får sällskap 

av två nya? 
3. Hur stor behöver en eventuellt tillkommande yta/byggnad vara, var ska den placeras och 

vilka volymer kan vara lämpliga med hänsyn till programmet?
4. Hur kan Vegetum uppdateras med avseende på öppenhet, rymd och starkare koppling till 

övriga byggnader i Västra Noden? 
5. Hur kan den yttre miljön utformas för att skapa attraktivast möjliga arbetsmiljö och samspel 

ute/inne?



Förslaget på remiss
Arkitektens presentation av möjlig 
nybyggnation och länk tillsammans 
med fem frågor skickas ut till alla 
prefekter för synpunkter.

Utskick: 16 oktober
Remisstid: 6 veckor
Svar: senast 27 november



Fråga 1
Utredning föreslår att det blir två tydliga entréer till Västra Noden för besökare, personal och 
studenter:

1. På södra sidan av Västra Noden mot Sundsvägen behövs en entré som ska fungera 
bra för de personer som kommer med tåg till Alnarp. I detta förslag är det entrén till Navet.

2. En ny entré skapas på norra sidan där en föreslagen nybyggnad kopplas ihop med 
gamla Biotronen. Denna entré kommer kanske i första hand nyttjas av personer som 
kommer via Växtskyddsvägen till Västra Noden t ex de som kommer med buss till Alnarp, 
cyklar eller tar bilen.

Vad tycker ni om förslaget kring entréer? Finns det andra placeringar som passar bättre?



Fråga 2
Förslaget innebär att det blir ett stort gemensamt lunchrum som placeras i 
gamla Biotronen i anslutning till nya norra entrén, dvs. centralt i Västra Noden. 
De befintliga lunchrummen i Vegetum och Horticum görs om till kaffe/ te/ 
vatten-stationer. Tanken med ett gemensamt lunchrum är att det ska bli en 
naturlig mötesplats som underlättar för personer att träffas.

Synpunkter?



Fråga 3
Förslaget till placering av den nya byggnaden är tänkt att bygga ihop Horticum 
och Vegetum via gamla Biotronen i 2-3 plan. 

Vad tycker ni om förslaget att länka ihop byggnaderna i detta läge och 
förslagen till nybyggnad? Finns det andra förslag?



Fråga 4
För att öka trivseln i Vegetum finns förslag på att öppna upp korridorerna 
mot fasad genom att ta bort eller glasa upp rum, som ligger i fasad, på 
vissa ställen så att man kan se ut och få kontakt med utemiljön när man går 
i korridorerna. På det sättet delas korridorerna upp i sektioner och upplevs 
inte så långa. 
Det föreslås också att öppna upp i mittdelen på tre ställen för att skapa 
torg/öppna mötesplatser.

Vad tror ni om detta? Finns det andra tankar kring hur byggnaden kan 
göras mer attraktiv och ändamålsenlig för verksamheterna?



Fråga 5
I Alnarp är utemiljön för många lika viktig som innemiljön. Utredningens förslag 
innebär att en innergård skapas när en ny byggnad bygger ihop Horticum med 
gamla Biotronen. 
Innergården skulle kunna ge en fin uteplats till lunchrummet, nyttjas för 
utekontor och ge undervisningen möjlighet att kombinera genomgångar 
inomhus med möjlighet för studenter att t ex grupparbeta utomhus.

Vad tycker ni om tankarna kring utemiljön, t ex innergården, i utredningen?



Fråga 6
Övriga synpunkter kring planeringen av Västra Noden. Alla idéer 
och förslag är välkomna. Några exempel:

• Hur skulle ni vilja att er verksamhet planeras in i Västra Noden?
• Vilka andra verksamheter är viktiga för er att sitta nära?
• Ska studenter kunna röra sig fritt i hela komplexet eller bara i 

delar av Västra Noden som idag?
• Fler….?
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